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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, odbytego w dniu 27.04.2021r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Wiejskim Domu Kultury w Sypniewie. 

Posiedzenie trwało od godz. 14:30 – 16:15. 

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 14/15 radnych. 

Radny nieobecny usprawiedliwiony – Mateusz Łański 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

 

W I części posiedzenia uczestniczyła Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Sypniewie p. Joanna Soja-Tońska. 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadziła Przewodnicząca Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych RM w Więcborku p. Beata Kopta. 

Na wstępie Przewodnicząca Komisji powitała wszystkich obecnych i przedstawiła porządek 

obrad wcześniej przesłanego porządku obrad, która obejmował: 

1. Wizja lokalna zmodernizowanego obiektu Wiejskiego Domu Kultury w Sypniewie  

i ocena całokształtu przedsięwzięcia. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2021. 

3. Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości 

położonych w Więcborku. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie 

Gminy Więcbork. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli na plaży przy Jeziorze Konicznym w miejscowości Lubcza. 

7. Sprawy różne. 

 

Do powyższego nie wniesiono zmian. 
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W I części posiedzenia Komisja dokonała wizji lokalnej zmodernizowanego budynku 

Wiejskiego Domu Kultury w Sypniewie. Prezentacji dokonała Dyrektor MGOK  

w Więcborku, przedstawiając poszczególne pomieszczenia Jednostki oraz ich przeznaczenie. 

Radnym udostępniono również w formie prezentacji, dokumentację zdjęciową obrazującą 

stan techniczny obiektu przed wykonaniem inwestycji. 

Dyrektor MGOK podziękowała władzom samorządowym oraz Radnym Rady Miejskiej  

w Więcbork za decyzje, które skutkowały finalizacją modernizacji obiektu. Wyraziła 

nadzieje, że po weekendzie majowym będzie można już wznowić działalność WDK  

w Sypniewie i zaprosić pierwszych uczestników do udziału w zajęciach. Sam remont 

przypadł na okres całkowitego zamknięcia spowodowanego sytuacją epidemiczną w kraju, 

więc przez to być może, niedostępność Instytucji dla mieszkańców była mniej dotkliwa. 

Przewodnicząca Komisji pytała o całkowity koszt wykonanego przedsięwzięcia. 

Kierownik Referatu Inwestycji /…/ UM w Więcborku podał, że koszt ten wyniósł: roboty 

budowlane - 1.888.836,09 zł, z czego dofinansowanie UE – 751.654,00 zł i dofinansowanie  

z Budżetu Państwa – 115.000,00 zł. 

Przewodnicząca Komisji pytała też, czy budynek jest już po wszystkich odbiorach 

technicznych. 

Tak. Jest to istniejący obiekt, a jako taki zakwalifikowany został jako remont – odpowiedział 

Kierownik Referatu Inwestycji /…/ UM w Więcborku. 

Przewodnicząca Komisji chciała też wiedzieć, czy teren przy WDK w miejscu, gdzie radni 

zaparkowali samochody tez zostanie w jakiś sposób zagospodarowany. 

Kierownik Referatu Inwestycji /…/ UM w Więcborku mówił, że projekt obejmował 

większy zakres prac: kort tenisowy, wiaty grillowe, pole do gry w badmintona, siatkówkę, 

dodatkowe pomieszczenia na pojemniki, alejki, siłownię napowietrzną. W program 

Rewitalizacji wpisywał się tylko sam obiekt, natomiast pozostała część wg dokumentacji 

może być, systematycznie realizowana w miarę posiadanych środków. 

Rady Władysław Rembelski pytał, kto był wykonawca prac. 

Kierownik Referatu Inwestycji /…/ UM w Więcborku powiedział, że wykonawca była 

Firma „Grac-Bud” z Ostrowa. 

Burmistrz Więcborka zabierając stwierdził, że cieszy się, iż obiekt wygląda tak, jak radni 

widzieli. Nie ukrywał, że mocno niepokoił go stan techniczny sali, wykorzystywanej 

uprzednio, jako sala gimnastyczna, która od roku 2015 decyzjami Sanepid była wyłączona  

z użytkowania. Gminie bardzo zależało na rewitalizacji tego obiektu i na szczęście udało się 

na ten cel znaleźć źródło finansowania. Odnosząc się do pytania Przewodniczącej i Sołtys, 

dotyczącego zagospodarowania terenu wokół WDK wskazał, że na terenie sołectwa 

Sypniewo jest jeszcze parę innych rzeczy do wykonania, w tym między innymi Gmina 

przygotowuje się do wykonania dokumentacji na budowę boiska sportowego przy Szkole 

Podstawowej w Sypniewie. Burmistrz podkreślił, że jeżeli miałby decydować, co w tej chwili 

jest priorytetem, to w pierwszej kolejności stawia wykonanie ww. boiska, a kwestia 

zagospodarowania terenu wokół WDK, to perspektywa kolejnych lat. Być może pojawią się 

w tym zakresie jakieś środki zewnętrzne, które dedykowane będą na tego typu zadania. Na 

dzień dzisiejszy jest się z czego cieszyć, bo obiekt jest do dyspozycji mieszkańców,  
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a zagospodarowanie jest pewną perspektywą w czasie i na pewno będzie działaniem 

realizowanym w etapach. Na rewitalizację była pewna określona kwota dofinansowania  

i nawet zwiększając zakres prac nie otrzymano by większej wartości środków zewnętrznych, 

tylko trzeba by było realizować to w ramach środków własnych.   

Radna Migawa przyjęła, że realizacja zadania budowy boiska przy SP w Sypniewie to rok 

2022r. 

Burmistrz Więcborka przypomniał, że Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Więcbork, 

w której to zadanie zostało umieszczone, to jest zasadniczo pewna prognoza i wstępnie 

przyjmowane założenia realizacji którejś z inwestycji. Niejednokrotnie jest tak, że coś co nie 

jest w WPF, albo zakładano że będzie realizowane później jest realizowane w pierwszej 

kolejności, bo pojawiają się na to środki. Jeżeli we wrześniu, czy październiku pojawia się 

informacje o możliwości współfinansowania jakiejś inwestycji np. boiska w Sypniewie,  

i wiedziano by, że na takie boisko można pozyskać środki zewnętrzne np. w roku 2023, to 

racjonalny założeniem byłoby zrealizowanie tego przedsięwzięcia w 2023r. i pozyskanie na 

ten cel środków zewnętrznych niż realizacja w roku 2022 tylko ze środków własnych. 

Niemniej jest to w tej chwili tylko „gdybanie”, bo na dziś nie wiadomo, jak będzie wyglądał 

Regionalny Program Operacyjny. 

Radny Władysław Rembelski zapytał, jaki jest okres gwarancji wykonanej inwestycji. 

6 lat - Kierownik Referatu Inwestycji /…/ UM w Więcborku. 

Radny Rembelski kontynuując wskazał, że to dobra informacja zwłaszcza, gdyż radny 

Wegner podzielił się z radnymi słusznymi uwagami np., że opierzenie nie wygląda 

estetycznie a nie wiadomo jak będzie funkcjonowało w różnych warunkach pogodowych. 

Kierownik Referatu Inwestycji /…/ UM w Więcborku uspokoił, że te kwestie zostały 

wzięte pod uwagę i będą egzekwowane. Realizacja inwestycji przypadła na czas do końca 

grudnia, a grudniu pojawił się mróz i trudne warunki atmosferyczne. Nie zwalnia to 

oczywiście wykonawcy z  dokonania odpowiednich poprawek i Gmina ma to na względzie. 

Przewodnicząca Komisji zwróciła natomiast uwagę na niezbyt praktyczny kolor fugi 

zastosowany na podłodze obiektu tj. kolor biały. W związku z tym sugerowała szybkie 

zagospodarowanie terenu wokół budynku, żeby nie wnosił się nadmiar błota z zewnątrz. 

Radna zgłosiła też sugestię, alby we wszystkich odbiorach inwestycji uczestniczyła osoba 

odpowiedzialna za BHP, gdyż jego uwagi są też istotne w zakresie napraw, czy poprawek 

gwarancyjnych. Nawiązując zaś do kwestii ostatnio poruszanej na sesji RM odnośnie 

wynajmu świetlic wiejskich, optowała, by i w przypadku sali WDK przy okazji wynajmu 

pomieszczeń na imprezy okolicznościowe, odpowiednio skonstruować umowy wynajmu, 

zarówno w sferze odpłatności, jak i odpowiedzialności za ewentualnie powstałe uszkodzenia 

itp. 

Burmistrz Więcborka podał, że w sprawie najmu świetlic wiejskich odbył spotkanie  

z sołtysami i przygotowany został na tę okoliczność projekt zarządzenia Burmistrza  

sprawie wynajmu świetlic. Kwestia realizacji pozostaje bez zmian tj. realizacja będzie  

w gestii Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. Jeżeli chodzi o środki finansowe 

wpływające z tytułu najmu, to są one rzeczywiście dalekie od tego żeby twierdzić, czy 

insynuować, że  zostały one w jakikolwiek sposób sprzeniewierzone w negatywnym sensie. 

Takie środki się jednak pojawiały i były przeznaczane na doposażenie świetlic, zakup sprzętu, 

czy drobne naprawy. Temat wzbudził wielkie emocje wśród sołtysów, bo pojawiły się pytania 

jakie środki za wynajem danej świetlicy brać i jak to uregulować, ale ostatecznie wszystko 
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jest na dobrej drodze i na przestrzeni kilku najbliższych dni Zarządzenie w przedmiotowej 

sprawie zostanie podpisane i wprowadzone w życie, a Dyrektor MGOK i Sołtysowie, będą 

trzymali nad tym pieczę.    

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 

Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork omówiła Skarbnik Gminy Więcbork  

p. Alina Kruk. 

a) w sprawie zmian budżetu gminy Więcbork na rok 2021, 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.22.2021 z dnia 21 kwietnia 2021r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 01095 o kwotę 746.732,70 zł z przeznaczeniem 

na zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystanego do 

produkcji rolnej prze producentów rolnych oraz na pokrycie kosztów postępowania w sprawie 

jego zwrotu, poniesionych w tym zakresie przez Gminę za I okres płatniczy 2021 r. W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4430. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.19.2021 z dnia 14 kwietnia 2021 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85203 o kwotę 15.773,00 zł z przeznaczeniem 

na finansowanie ośrodków wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi. W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4210. 

3. Zmiany w planie dochodów (§2030) i wydatków (§4300) budżetowych w rozdz. 80195  

o kwotę 153.539,00 zł dokonano na podstawie umowy nr 41/M/2021 z dnia 08 kwietnia 

2021r. dotyczącej dofinansowania pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych 

pracowników, jak i na podstawie złożonego zapotrzebowania na środki na realizację tego 

zadania w 2021r. 

4. Zmiany w planie dochodów (§0970) i wydatków (§4010 i §4300) budżetowych w rozdz. 

85195 o kwotę 7.500,00 zł dokonano w związku z wpływem środków z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19 na pokrycie kosztów organizacji telefonicznego punktu zgłoszeń 

transportowych i informacji o szczepieniach. 

5. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 60016 (§4110 i §4120) o kwotę 

8.100,00 zł i w rozdziale 75023 §4120 o wartość 32.600,00 zł. celem zabezpieczenia środków 

na składki ubezpieczeniowe pracowników samorządowych. 

6. Zwiększa się plan wydatków w rozdziale 75421 w §2710 o kwotę 3.500,00 zł jako 

zabezpieczenie środków na udzielenie pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego  

z przeznaczeniem na utworzenie i utrzymanie Punktu Szczepień Powszechnych w Sępólnie 

Kraj. 

7. Zmniejsza się plan finansowy wydatków w rozdziale 75702 w §8110 o kwotę 49.200,00 zł 

w związku z utrzymującymi się niskimi stopami procentowymi co skutkuje wypracowaniem 

oszczędności. 

8. Rozwiązuje się rezerwę ogólną o łączną kwotę 200.000,00 zł celem sfinansowania zadań 

opisanych w pkt 5 (częściowo) i 9 niniejszego uzasadnienia. 

9. Zwiększa się plan finansowy wydatków majątkowych w zadaniu pn.: „Przebudowa  

i rozbudowa Sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej nr 1 w Więcborku” o kwotę 

197.500,00 zł w związku z trwającą procedurą przetargową mająca na celu wyłonienie 

wykonawcy zadania. Najtańsza oferta opiewa na kwotę 3.971.837,07 zł przy wartości 

kosztorysowej, ujętej w budżecie Gminy wynoszącej 3.774.494,20 zł. Zmiana w planie 

umożliwi rozstrzygniecie przetargu. 
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10. W rozdziale 75085 i 85516 oraz w dziale 801 i 854, oprócz zmian opisanych w pkt 3 i 9 

niniejszego uzasadnienia, dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek 

oświatowych w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem. Zmiany uwzględniają także 

aktualizację planu w projekcie realizowanym z dofinansowaniem ze środków budżetu UE pn.: 

„Więcborski Przedszkolak” (zmiany z czwartą cyfrą paragrafu wydatków „7” i „9”). 

11. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 85395 (§4110, 

§4120 i §4170) a rozdziałem 85202 §4330 o łączną kwotę 26.340,00 zł w związku  

z nawiązaniem współpracy ze Stowarzyszeniem „Dorośli – Dzieciom” z Sępólna Kraj., które 

zabezpieczy wsparcie dla 20 osób z niepełnosprawnościami z terenu Gminy Więcbork.  

W związku z czym nie ma potrzeby uruchamiać usług w ramach pomocy sąsiedzkiej. 

12. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85219 pomiędzy §4210 

a §4300 o kwotę 5.000,00 zł z uwagi na konieczność zabezpieczenia dodatkowych środków 

na dzierżawę kserokopiarek, transport żywności (w ramach Programu Operacyjnego Pomoc 

Żywieniowa) oraz usług pocztowych 13. Zwiększa się plan wydatków budżetowych  

w rozdziale 90095 w §4300 o kwotę 7.500,00 zł celem zakupu usługi wykonania studni 

głębinowej na potrzeby Soł. Sypniewo (nawadnianie terenów zielonych). 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca RM przyznała, że jej oburzenie budzi fakt przypisywania sobie przez 

Gminę Sępólno utworzenia Punktu Szczepień Powszechnych, skoro Punkt ten jest 

Powiatowy.Nna stronie Gminy Sępólno informacja podana jest w taki sposób, jakoby to 

punkt został utworzony w gminie Sępólno Krajeńskie i w podobnym tonie wypowiada się 

sam Burmistrz p. Stupałkowski. Prawda jest taka, że to wszystkie samorządy powiatu 

sępoleńskiego składają się na utworzenie tegoż Punktu i jest to Powiatowy Punkt Szczepień 

Powszechnych, dlatego też tak powinno to być przedstawiane. 

Radny Jacek Kabattek zapytał, w jaki sposób naliczono kwotę 3.500,00 zł dofinansowania. 

Według jakiego wzorca była naliczana kwota dofinansowania przez dany samorząd powiatu. 

Skarbnik Gminy Więcbork wyjaśniła, że każda z gmin i Powiat daje na ten cel kwotę 

3.500,00 zł. 

Przewodnicząca Komisji odniosła się do zmian dotyczących inwestycji przebudowy  

i rozbudowy sali gimnastycznej przy SP Nr 1 w Więcborku. Pytał ile ofert wpłynęło na 

wykonanie przedmiotowego zadania. 

Burmistrz Więcborka wskazał, że łącznie wpłynęły trzy oferty. Pierwsza od  

p. Kołodziejskiego - realizatora inwestycji przebudowy Centrum Aktywności Seniora, jego 

oferta opiewała na kwotę 4.160.000,00 zł. Druga oferta wpłynęła od Firmy realizującej 

inwestycję w WDK Sypniewo „Grac-Bud” na kwotę 4.121.638,21 zł. Trzecia oferta złożona 

została przez Firmę p. Zbigniewa Błocińskiego z Więcborka na kwotę  3.971.83707 zł. tak, 

jak wynika to z zaproponowanych zmian w budżecie, brakująca kwotę do wartości 

zaplanowanej na wykonanie zadnia proponuje się dołożyć z rezerwy utworzonej  

w tegorocznym budżecie Gminy Więcbork. wspólnie z Skarbnik Gminy Więcbork, swoim 

Zastępcą oraz Kierownikiem Referatu Inwestycji /…/ UM w Więcborku zastanawiał się, co 

zrobić z przetargiem. Jedną z opcji było pozytywne rozstrzygnięcie przetargu i znalezienie 

brakującej kwoty do oferty złożonej przez Firmę z Więcborka, kolejną – nie rozstrzygnięcie 

przetargu i ogłoszenie nowego. Jednakże mając na względzie informacje, jakie napływają  

w kwestii rosnących cen materiałów i usług na rynku inwestycji, istnieje obawa że nie 

rozstrzygnięcie tego przetargu i ogłoszenie kolejnego, nie gwarantuje uzyskania lepszej ceny. 

Poza tym jest świadomość tego, że przedłużająca się procedura przetargowa skraca termin 
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wykonania samej inwestycji. Dlatego też zdecydowano o rozstrzygnięciu przetargu, 

podpisaniu umowy i przystąpieniu do realizacji o ile Rada Miejska przychylnie odniesie się 

do zaproponowanych zmian w budżecie, poprzez zwiększenie kwoty udziału własnego  

w inwestycji. Kwota 2.700.000,00 zł dofinansowania pochodzić będzie z Funduszu Rozwoju 

Dróg Lokalnych. 

Przewodnicząca Komisji była zdania, że w tej kwestii nie ma na co czekać, bo ceny 

materiałów wzrastają nawet o 100%.  

Burmistrz Więcborka zwrócił uwagę na jeszcze jeden aspekt sprawy  tj. wytyczne 

wynikające z prawa zamówień  publicznych, ale też sytuacji dotyczącej pandemii COVID-19, 

ale również z orzeczeń sądowych. Wytyczne te idą w tym kierunku, że jeżeli nawet jest 

podpisana umowa, a jest znaczący wzrost ceny, to nie do końca całe ryzyko bierze na siebie 

przedsiębiorca. Dlatego tym bardziej zależy Gminie na tym, żeby w miarę sprawnie 

zrealizować ta inwestycję i nie mierzyć się z podobnymi sytuacjami.  

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

b) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 

 

Projekt został wywołany mając na uwadze kluczowe z punktu widzenia zdrowia publicznego, 

przeciwdziałanie pandemii COVID-19. Kierując się potrzebą stworzenia możliwie 

najszerszego dostępu mieszkańców powiatu sępoleńskiego do szczepień przeciwko COVID-

19 zasadnym jest utworzenie i prowadzenie Punktu Szczepień Powszechnych (PSP) na terenie 

powiatu sępoleńskiego w ramach Narodowego Programu Szczepień. W tym celu Gmina 

Więcbork desygnuje kwotę dofinansowania w wysokości 3.500,00 zł. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do głosowania opiniującego wywołany projekt. 

Obecnych 14 radnych 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu glosowało -13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości położonych 

w Więcborku omówił Kierownik Referatu Inwestycji, Zagospodarowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku p. Michał Bąk. 

 

Nieruchomości gruntowe oznaczone numerami geodezyjnymi 14/8, 14/9, 14/10 obręb 

Więcbork 1 stanowiące własność Gminy Więcbork zostaną sprzedane w drodze 

bezprzetargowej z przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległej oznaczonej numerem geodezyjnym 321 obręb Więcbork 1. 

Sprzedaż w tym trybie jest uzasadniona z uwagi na potrzebę właściciela działki przyległej na 

zapewnienie dojazdu do działki 321 od strony ulicy Piastów. Dojazd od ulicy Pomorskiej jest 
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znacznie utrudniony z powodu stromej skarpy. Nieruchomości z uwagi na małą powierzchnie 

i położenie spełniają warunki do sprzedaży w trybie bezprzetargowym. Wpływ ze sprzedaży 

przyczyni się do realizacji dochodów budżetu gminy z tytułu sprzedaży majątku 

komunalnego. 

 

Odnośnie projektu  Radni wyjaśnili z Kierownikiem Referatu UM kwestii techniczne 

dotyczące działek sąsiednich i możliwości dojazdu do tych działek w momencie realizacji 

założeń projektu uchwały po czym Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania 

projektu uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Projekty uchwał w sprawach dotyczących funkcjonowania kąpielisk na terenie gminy 

Więcbork w sezonie turystycznym 2021r. przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka  

p. Jacek Masztakowski 

 

a)  w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Więcbork, 

 

Ustawa z dnia 20 lipca 2017r. Prawo wodne w art. 37 stanowi, że Rada określa, w drodze 

uchwały będącej aktem prawa miejscowego, corocznie do dnia 20 maja sezon kąpielowy, 

który obejmuje okres między 1 czerwca a 30 września oraz corocznie do dnia 20 maja wykaz 

kąpielisk na terenie gminy lub na polskich obszarach morskich przyległych do danej gminy. 

Organizator kąpieliska jest obowiązany do dnia 31 grudnia roku poprzedzającego sezon 

kąpielowy, w którym kąpielisko ma być otwarte, przekazać wójtowi, burmistrzowi lub 

prezydentowi miasta wniosek o umieszczenie w wykazie kąpielisk. Wniosek powinien 

zawierać informacje zgodnie z art. 37 ust.4 i 5. Kompletny wniosek dotyczący kąpieliska 

złożył Urząd Miejski w Więcborku. Zgodnie z art. 37 Prawa wodnego przekazano do 

zaopiniowania projekt uchwały Wodom Polskim, właścicielowi wód oraz właściwemu 

organowi Inspekcji Ochrony Środowiska i powiatowemu inspektorowi sanitarnemu. Projekt 

został zaopiniowany pozytywnie. Burmistrz Więcborka poprzez obwieszczenie przedstawił 

do publicznej wiadomości projekt uchwały na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego  

w Więcborku. Do dnia 9 lutego 2021r. nie wpłynęły żadne wnioski. 

 

Radni nie wnieśli uwag 

 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 
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b) w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na plaży przy 

Jeziorze Konicznym w miejscowości Lubcza. 

 

Ustawa z dnia 20 lipca 2017r. Prawo wodne w art. 37 stanowi, że w przypadku gdy nie jest 

uzasadnione utworzenie kąpieliska, rada gminy może wyrazić, w drodze uchwały będącej 

aktem prawa miejscowego, zgodę na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli, funkcjonującego przez okres nie dłuższy niż 30 dni w roku kalendarzowym, 

określając sezon kąpielowy dla miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli. 

Organizator miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli, w terminie nie krótszym niż 

30 dni przed planowanym otwarciem miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli, 

przekazuje wójtowi, burmistrzowi lub prezydentowi miasta wniosek o wyrażenie zgody na 

utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli. Wniosek złożył Urząd 

Miejski w Więcborku, który będzie organizatorem miejsca okazjonalnie wykorzystywanego 

do kąpieli. Ze względu, iż na plaży w Lubczy w czasie weekendów występuje zwiększona 

liczba kąpiących się osób, a położenie oraz dostępność nie uzasadniają tworzenia w tym 

miejscu kąpieliska, dlatego też z uwagi na dotychczasową praktykę słusznym wydaje się 

utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli. 

 

 Radni nie wnieśli uwag 

 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

W sprawach różnych  Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski 

przedstawił radnym projekty „Witaczy”, które wpłynęły w odpowiedzi na rozesłane przez 

Gminę Więcbork zapytania ofertowe. Prosił, aby radni zapoznali się z propozycjami  

i dokonali wyboru najlepszej według nich koncepcji. 

Przewodnicząca Komisji pytała, czy Gmina ma pomysł na zagospodarowanie budynku 

znajdującego się na plaży miejskiej. Z tego co obserwuje gromadzi się tam mnóstwo 

młodzieży, pozostaje tylko pytanie w jakim celu. 

Burmistrz Więcborka mówił, że obiekt jest w centrum zainteresowania, a szczególności 

piętro tego budynku, które na dzień dzisiejszy jest niefunkcjonalne i ciężko w jakikolwiek 

sposób je zagospodarować. Żeby zrobić tam coś sensownego należałoby wpierw zamknąć 

poziom stolarką okienną, wprowadzić termomodernizację całego poddasza i pochylić się nad 

ogrzewaniem budynku, co pozwoli na korzystanie z pomieszczeń poza sezonem letnim. Był 

pomysł, aby przekazać to np. harcerzom, ale w obecnym stanie pomieszczeń nie są oni  

w stanie ich zagospodarować. Na ten cel trzeba przeznaczyć niemałe środki finansowe, a tych 

potrzeb Gmina ma mnóstwo. Niemniej temat ten przewija się w  rozmowach. Na pewno 

pierwszym z etapów będzie konieczność przygotowania projektu przebudowy obiektu, który 

pozwoli mu funkcjonować cały rok. Burmistrz wspomniał o nasilającym się zjawisku 

dewastacji miejsc ogólnodostępnych, która dotyczy również omawianego obiektu. 

Problematyka ta omawiana była z Kierownikiem Posterunku Policji w Więcborku. Gmina 

zakupiła kamery – fotopułapki, ich lokalizacja będzie zmieniana, tak by zwiększyć zakres 

kontroli, działać na zasadzie zaskoczenia, a tym samym lepiej chronić miejsca służące 

mieszkańcom gminy oraz turystom. Utrapieniem jest również notoryczne zaśmiecanie miejsc 
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ogólnodostępnych, w tym szczególnie tych, które z założenia mają służyć celom rekreacji  

i wypoczynku. Pomimo zapewnienia pojemników na odpady, znajdują się one wszędzie tylko 

nie tam, gdzie powinny. Służby gminne sprzątają, a za chwilę otoczenie wygląda tak, jakby 

nikt nie sprzątał, co z kolei stwarza wrażenie, że Gmina zaniedbuje prace porządkowe, a tak 

nie jest. Reasumując pewne procedury do walki z negatywnymi zjawiskami zostały 

wdrożone, a na ile okażą się one skuteczne, czas pokaże. 

Przewodnicząca RM pozostając w temacie utrzymania porządku na terenie gminy, 

wspomniała o akcji sprzątania nabrzeża jeziora Więcborskiego zorganizowanej przez Polski 

Związek Wędkarski Oddział w Więcborku, w której uczestniczyła wraz z uczniami i Dyrektor 

Szkoły Podstawowej Nr 1 w Więcborku. Mówiła, że ilość śmieci i odpadów różnego rodzaju, 

zebranych podczas akcji była przerażająca /50 dużych worków/. Pod tym względem kultura 

części społeczeństwa jest dalece odbiegająca od jakichkolwiek standardów. Radna wskazała 

też na klika miejsc, gdzie należy pilnie zainterweniować. Nie pozwolono tam wejść dzieciom 

podczas ww. akcji z uwagi na to, że mogłoby być to dla nich niebezpieczne. Pewną pomoc  

w porządkowaniu terenu zadeklarowała również Prezes Zarządu OSP, ale należałoby też 

uczulić właścicieli niektórych wynajmowanych posesji, aby zwrócili większą uwagę na 

utrzymanie porządku w ich otoczeniu.  

Radna Brygida Migawa wskazała, że problem dewastacji mienia i zaśmiecania otoczenia 

miejsc publicznych, dotyczy również Sypniewa i też trudno temu zaradzić. 

Jan Antczak stwierdził, że prawda jest taka, że Policja na wiele rzeczy nie zwraca uwagi, 

albo po prostu nie chce o pewnych rzeczach wiedzieć. Tak jest wygodniej. Wiele razy radni 

prosili przedstawicieli Policji o baczniejsze monitorowanie newralgicznych miejsc, na 

zwrócenie uwagi na zatrzymywanie się samochodów dostawczych i nie tylko, przy sklepach 

na ulicy Hallera, i nic w tej kwestii się nie poprawiło.  

Burmistrz Więcborka zaproponował, aby na majowe posiedzenie Komisji zaprosić 

Kierownika Posterunku Policji w Więcborku i przedstawić wszystkie te wnioski i uwagi, 

które są podnoszone przez radnych.  

Radna Natasza Ksobiak proponowała, aby na ww. posiedzenie zaproszono również 

przedstawicieli NZOZ z terenu gminy. Tematyka pracy NZOZ pojawiła się na ostatniej 

Komisji Skarg /…/, jest w tym zakresie sporo spostrzeżeń i odczuć negatywnych, zatem ich 

wyjaśnienie byłoby również bardzo potrzebne. 

Powyższe sugestie zostały pozytywnie zaakceptowane przez Przewodniczących Komisji 

Połączonych i radnych. 

Na tym posiedzenie zakończono 

Prot. I. Mrozek 

 

 

 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych 

 

Beata Kopta 

 



10 
 

 

  

 


